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Til: Kopi til: 
Kulturrådet ¦ 

Behandling:  

¦ Bevilling  

¦ Orientering  

¦ Ekspedition  
¦ ¦ Udarbejdet af: 
¦ Svar senest : ¦ ¦ 

 

¦Møde torsdag d. 8. juni 2023 kl. 16.30 – 18.30 
Medborgerhuset Silkeborg 

 
Dagsorden 

 
1. Afbud 

 
 

2. Godkendelse af referat 
Referatet – godkendt.  

3. Godkendelse af dagsorden 
 

4. Ansøgninger til Frie Kulturelle Midler og Ungepuljen (30 min) 
Ansøgningsfristen er 5.6. I modtager ansøgningerne, så snart jeg har dem. På trods af den 
korte tidsfrist vil jeg bede jer om at forberede flg. til den enkelte ansøgning: Er projektet støtte-
værdigt? Er der nogle forbehold (f.eks. at støtte bør gå til noget bestemt)? Vil du påtage dig at 
skrive indstillingen? 
 
Ansøgning AOF:       Budget og beskrivelsen af arrangementet synes mangelfuld. 
arrangementet synes relevant men det kunstneriske niveau kan ikke vi ikke udtale os om. 
 
Ansøgning Dansk Kammer: 
 
Budgettet synes mangelfuldt – det antages at der søges tilsvarende kr. 15.390 fra Syd Djurs 
kommune.  Koncerten i sig selv er af høj kvalitet og med dygtige musikere. Der henledes en 
opmærksomhed på at der kommer flere og flere ansøgninger vedr. gratiskoncerter. 
Arrangementet synes støtteværdigt. 
 
Ansøgning Silkeborg Synger: 
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Ansøgning er et flot projekt der sætter kommunens børn og børnefamilier på landkortet. 
Gratis arrangementet synes støtteværdigt men der henledes opmærksom på at der ikke fore-
ligger et cvr. nummer og at det er en privatperson. 
Synes støtteværdig. 
 
Ansøgning Kulturformidlingen: 
 
Koncert afholdt i Silkeborg og der opkræves entre. 
Ansøgningen synes dog lidt uklar hvad vinklen er. 
Arrangementet synes støtteværdigt. 
 
Ansøgning Byens hus i Them: Karsten 
 
Som udgangspunkt har vi ikke tidligere anbefalet støtte til byfester. 
Det er positivt at der sker noget i Them. 
 
Ansøgning Værkeriet i Lemming: Karsten 
 
Det synes positivt at der arrangeres koncerter i lokalområdet. 
Der henledes opmærksomhed på at arrangøren indføres i muligheden for brug af honorar-
støtte hvis de kører videre i 2024. 
Arrangementet synes støtteværdigt. 
 
Ansøgning KK44 Festival Center for:  Tommy 
 
Spændende arrangement uden væsentlig kunstnerisk vinkel. 
Kan puljens bruges til foredrag ? – eller er dette under folkeoplysning. 
Ellers et fint arrangement. 
 
Ansøgning KK44 Festival Center for vild analyse: Tommy 
 
Som den foregående. 

 
Ansøgning KK44 Festival 7 vilde veje: Tommy 
 
Spændende og anderledes arrangement som blander foredrag, kunst, sanseoplevelser mv. 
Arrangementet synes støtteværdigt. 
 

5. Efterårets mødekalender (10 min) 
Pga ændrede bustider får Steen problemer med at deltage i møderne. Hvilke løsninger kan vi 
finde, så Steen kan deltage bedst muligt? 
 



Notat 

 

 
Emne: Kulturrådsmøde  Dato

: 
08.06.202
3 

Side: 3 

 

 3 

6. Perspektiver i kulturpolitikken i forhold til økonomiudvalgets udmelding om 1% besparelser 
og opdrag til forvaltningerne vedr. kommunens budget 2024. (30 min) 
(Punktet blev udsat på mødet 2.5.) 
Der skal spares ca 2.7 mill på KFOIs budget i 2024. De ca 2 mill skal prioriteres politisk mens re-
sten skal findes administrativt.  
Drøftelse af Kulturrådets reaktioner. 
Bilag: mail fra Johan Brødsgaard (antagelig læserbrev) 
 
Kulturrådet finder det betænkeligt at kulturen igen skal finansieres væsentlige besparelser. 
Også set ud fra det faktum at inflation, prisstigninger, lønninger mv. ikke er blevet kompense-
ret.  Der henledes opmærksomhed på at punktet behandles som et lukket punkt i udvalget 
hvorved vi ikke er delagtiggjort besparelserne. 
 
Vi er bekymret på kulturens vegne 
 
Det er med forundring at eneste område der ikke beskæres er gadeteaterfestival som videre 
indkøbes uden for kommunen og at man her ikke benytter lokale arrangører.  
 
Det er bekymrende at de frie midler også rammes. 
 
Benthe laver en udtalelse/læserbrev med vinklen ”besparelserne kommer til at betyde at vi i 
fremtiden bliver kulturpræsenterende og ikke kulturproducerende” i fremtiden. 
Det skal sendes ud på facebook, kopi til medlemmer samt læserbrev til www.mja.dk 
 

7. Forslag til kommende arrangementer (Iben From tilbød f.eks. samarbejde om konference med er-
hverv og handel) (20 min) 
(Punktet blev udsat på mødet 2.5.) 
Fællesdag for os i Kulturrådet, hvor vi får talt om vores visioner, kontakt til medlemmerne, 
hvem mangler på medlemslisten, liv i samarbejdsaftale med kommunen mv 
 
Dagsorden sendes ud  
11. August 2023 kl. 1600 til 2200 kulturråds seminar 
 
 

8. Invitation til Kulturkonference 2023 
Invitationen er vedlagt 
 
Vi deltager ikke. 
 

9. Meddelelser – bordet rundt 
De regionale kunstfonde har netop åbnet for ansøgninger. Der er frist 1.9. Har vi medlemmer, 
der skal orienteres? 
 
Den østjyske kulturfond har kr. 4.000.000 i puljen. 
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Der sendes link til muligheden til vores medlemmer. 
 

10. Evt. 
 

• Det er aftalt at vi tager en snak med forvaltningen og Johan Brødsgaard vedr. støtte til arran-
gementer lavet af foreninger, enkeltpersoner mv. 

• Kriterierne for puljen de frie midler bør revideres og tydeliggøres.’ 
 

Fremtidige møder: 

Der senes møder ud til bestyrelsen – hvornår foretrækker du møderne i fremtiden. 
hvorefter ny mødestruktur og tidspunkter fastsættes. 

Hver andet mødet kl. 16-18.00 og 18.00 – 2030 

 

Silkeborg, 08. Juni 2023  Michael Jensen 

 

 


